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Besvarelse af 10-dages forespørgsel fra Enhedslisten vedr. asbest i 
gulve på rådhuset 

På baggrund af artikel i Din Avis Aarhus om forekomster af asbest i og under 
gulvet i høj fløj på rådhuset har Enhedslisten v/ Solveig Munk sendt en 10-
dages forespørgsel.

Nedenstående følger Teknik og Miljø svar på de stillede spørgsmål.

Spørgsmål 1
Hvad har undersøgelserne resulteret i? 

Svar: 
Teknik og Miljø har på baggrund af iværksatte undersøgelser i forbindelse 
med et forberedende arbejde forud for et renoveringsprojekt fundet asbest to 
steder ved altaner i højfløj. Jævnfør bekendtgørelse om asbest i arbejdsmiljø
er vinylgulv, lim og puds, håndteret og bortskaffet.

Spørgsmål 2
Hvilken type(r) asbest er der fundet? 

Svar: 
Der er fundet Chrysotil i 3 prøver og Anthofyllit/Tremolit i 1 prøve.

Spørgsmål 3

fra firmaet DGE fremlagt af rådmanden i Teknisk Udvalg. 

Svar: 

De fundne asbesttyper er meget forventelige og helt normale. Hvid asbest 
(chrysotil) er den mest anvendte type asbest i Danmark, og den har været 
anvendt i mange forskellige produkter. I pulverformige isoleringer, f.eks. ki-
selgur omkring rør, blev der primært anvendt brun asbest (amosit). I klæbe-
midler blev der ofte anvendt blå asbest (anthofyllit). Anthofyllit/Tremolit ses 
ofte i mørtelpuds/fliseklæber. 
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Spørgsmål 4
Hvor er asbesten under / i vinylen i høj fløj lokaliseret? Er det samme type 
asbest i lim, vinyl, puds, beton m.v.

Svar: 
Der er udelukkende fundet asbest på øverste etage i sidste meter af gulvet 
ud mod altanen. Der har formentligt tidligere været en vandskade omkring 
altandøren, hvilket har resulteret i at vinylgulvet på et tidspunkt er blevet lap-
pet lokalt med et stykke vinyl, som har indeholdt asbest. 

Spørgsmål 5
Hvornår iværksættes asbestrenoveringen af vinylgulve i høj fløj? 

Svar: 
Dette er der endnu ikke taget stilling til. Information herom vil blive meddelt 
på AarhusIntra.

Spørgsmål 6
Hvor længe tænkes det at vare?

Svar: 
Dette er endnu ikke afklaret. Information herom vil blive meddelt på Aar-
husIntra når den foreligger.

Spørgsmål 7
Hvorledes vil der blive afdækket i det åbne trapperum?

Svar: 
Dette er endnu ikke afklaret. Information herom vil ligeledes meddeles på 
AarhusIntra. 

Spørgsmål 8
Hvilke retningslinjer vil der blive fulgt?

Svar: 
Alle gældende retningslinjer vil blive fulgt, ligesom ved alle andre sager, hvor 
miljøfarlige stoffer opdages. 

Spørgsmål 9
Hvilke firmaer vil forestå opgaven med asbestrengøringen og med rådgivnin-
gen? 

Svar: 
Dette er endnu ikke afklaret. 
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Spørgsmål 10
Er asbestarbejdet sendt i udbud og hvad kommer det til at koste?

Svar: 
Der er endnu ikke udsendt et udbud, og de økonomiske konsekvenser er
ikke afklaret. 

Spørgsmål 11
Hvordan er arbejdsmiljørepræsentanter, tillidsfolk og MED udvalg inddraget? 

Svar: 
Arbejdsmiljørepræsentanter, tillidsfolk og MED udvalg vil inddrages, hvor det 
bliver relevant. 

Spørgsmål 12
Hvordan holdes vi som ansatte og brugere af rådhuset orienteret under ar-
bejdet og hvor kan vi få svar på spørgsmål? 

Svar: 
Så snart der foreligger mere information om projektet samt kontaktpersoner,
vil dette meddeles på AarhusIntra. 

Med venlig hilsen

Nicolaj Bang 
Rådmand 

/ Henrik Seiding
Direktør


